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ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY  

Vážení spoluobčané. 

Držíte v rukou štítinský zpravodaj, povolební číslo. Předně 

mi dovolte poděkovat všem, kteří přišli ke komunálním 

volbám a svými hlasy rozhodli o dalším směru a vývoji naší 

obce. Vaše volba bez kompromisu řekla, že chcete, abychom 

pokračovali v připravovaných projektech, aby obec  

v převažující většině vedli lidé, kteří od Vás měli a mají 

důvěru. Pro mě osobně, a jsem přesvědčen, že i pro 

zastupitele, je to o to větší závazek Vaši důvěru nezklamat. 

Pevně věřím, že i noví opoziční členové zastupitelstva 

chápou, že zastupitelé v prvé řadě musí hájit zájmy všech 

občanů a teprve následně, není-li to v rozporu a na úkor 

jiných, přicházet s podporou záměrů individuálních. Čekají nás náročné projekty, které obec 

musí a chce realizovat, se zajištěním jejich finančního krytí. Těžké rozhodování nás bude 

čekat v rámci stávající ekonomické recese, vypořádání se s růstem cen a zajištění všeho 

potřebného pro chod obce. Díky dlouholeté hospodářské kázni je naše obec finančně zdravá 

a není zadlužená, takže pevně věříme, že se připravované projekty podaří dotáhnout  

do zdárného konce. Na následující funkční období 2022-2026 máme připraveny projekty, 

které finančním objemem přesahují hranici 250 milionů korun. Je to největší objem investic, 

které obec v historii plánovala a bez vzájemné spolupráce nebude možné dosáhnout tíženého 

cíle. Závěrem mi dovolte Vám popřát mnoho zdraví, společně strávených radostných chvil  

s rodinami a přáteli, hezké vánoční svátky a vše dobré v novém roce 2023.  
Ing. Radek Malohlava, starosta obce 

ZASTUPITELSTVO OBCE 

Na základě výsledků voleb konaných ve dnech 23. a 24. 9. 2022 proběhla dne 17. 10. 2022  

na ustanovujícím veřejném zasedání volba nového zastupitelstva obce Štítina:   

Ing. Radek Malohlava   Mgr. Martina Slaninová 

starosta obce    místostarostka obce 

Jiří Bortel      Ing. Zbyněk Skyba 

předseda finančního výboru  člen finančního výboru 

                                                        Kamil Dřizgevič 

      člen finančního výboru 

Erich Kaluža     Eduard Halška  

předseda kontrolního výboru  člen kontrolního výboru 

      Martin Rádek (není člen zastupitelstva) 

      člen kontrolního výboru 

Vojtěch Slanina    Mgr. Alexandra Hoňková  (není členkou zastupitelstva)  

předseda kulturního výboru  členka kulturního výboru 

                                                Zuzana Kalužová (není členkou zastupitelstva) 

      členka kulturního výboru 

Karel Ulrich 

člen zastupitelstva 
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Starosta obce Ing. Radek Malohlava je přítomen na obecním úřadě každou středu,  

příp. je k zastižení na telefonu 724 216 141. 

Místostarostka obce Mgr. Martina Slaninová je přítomna na obecním úřadě každé 

pondělí od 15:30 do 17:00 hodin.  

Z ČINNOSTI ZASTUPITELSTVA OBCE  

Zastupitelstvo obce rozhodlo dne  

13. 6. 2022 o koupi budovy Bejatka  

a dne 27. 9. 2022 byla budova 

zakoupena a převedena do majetku 

obce.   

Budova v soukromém vlastnictví 

poslední roky víceméně chátrala  

a poslední ranou provozu byly 

restriktní vládní opatření v rámci 

provozu restauračních zařízení  

ve vazbě na pandemii covid.  

Na neutěšený stav této budovy v centru obce bylo vícekrát ze strany občanů 

upozorňováno.  

Budova byla zkolaudovaná v roce 1994 jako kulturní centrum obce. Důvody 

následného odprodeje obecního majetku do soukromých rukou už mladší generaci  

a novým zastupitelům nejsou známy, nicméně snahou předešlého i nynějšího 

zastupitelstva je na tomto místě rekonstruovat, nebo zbudovat opět plnohodnotnou 

stavbu zařazenou do obecního majetku, doplňující občanskou vybavenost v obci.  

Budova se nachází v centru obce, požadavky na její modernizaci jsou konzultovány  

se zástupci spolků a také tento článek je podnětem k otevření debaty nad dalšími kroky 

zastupitelstva ve vazbě na využití objektu.  

V nejbližších týdnech bude hledán vhodný projektant, který připraví koncept budoucí 

podoby a využití tohoto majetku. V tuto chvíli je snahou zastupitelstva vyhovět 

požadavkům občanů a ve zkratce dispozičně objekt přeřešit na kulturní společenský 

prostor, který bude rozvržen na minimálně 3 klubové místnosti pro spolky v počtu  

cca 15 osob pro každou klubovnu, společenský salonek s kuchyňkou pro pořádání 

oslav rodinného typu s kapacitou cca 25 osob, společenský sál s kapacitou cca 200 

osob s přidruženou extrovnou, minifitness s variabilním využitím prostoru kapacita 

cca 25 osob, minikavárna, technické a sociální zařízení, sklady pro divadlo, parkoviště.  

V budově se nepředpokládá do budoucna gastroprovoz ani hostinská činnost.  

Příprava budoucího využití a realizace záměru není otázkou jednoho ani dvou let. 

Jedná se o dlouhodobý proces, který je nastaven na celé volební období a je nutné  

pro tento záměr intenzivně hledat dotační titul. Předpokládaná hodnota realizace 

záměru se může pohybovat okolo 40 mil. Kč.  
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Do doby realizace záměru bude budova udržována ve stávajícím stavu a její stávající 

využití je předmětem jednání zastupitelstva ve vazbě na požadavky občanů. V tuto 

chvíli jsou evidovány dva podněty. Vaše další podněty jsou vítány. 

____________________________________________________________________ 

Po více než třiceti letech došlo k opravě a výměně krytiny ve školce z neinvestičního fondu 

školy v celkové hodnotě cca 509 tisíc Kč financovaných obcí. Došlo ke stržení všech 

podlah, strojnímu přebroušení parket, opravě podkladu, nanesení a vylití stěrky, lepení 

PVC. Rovněž obec zafinancovala výměnu všech vnitřních dveří v tělocvičně (velká 

nářaďovna, malá nářaďovna, dva vstupy do tělocvičny) v celkové hodnotě 371 tisíc Kč. 

Jedná se o protipožární dveře. 

V měsíci říjnu byla firmou SILNICE.CZ 

divize Krnov na části ulice Komenského 

provedena reprofilace a strojní urovnání 

stávajícího podkladu s lokálním doplněním 

kameniva, s provedením dvojnásobného 

emulzního nástřiku a zaválcováním 

štěrkového vsypu za cenu 212 315,39 Kč.   

 

 

 

V listopadu byla započata rekonstrukce 

střešního pláště na zdravotním středisku 

a hasičské zbrojnici. Opravu provádí  

na základě nejlevnější cenové nabídky 

firma PPbau services s.r.o. za cenu 

886 020,08 Kč. Část nákladů pokryje 

neinvestiční dotace ve výši 200 tis. Kč 

od Moravskoslezského kraje.  
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DŮLEŽITÁ OZNÁMENÍ  

Ve dnech od 23. 12. 2022 do 30. 12. 2022 bude obecní úřad uzavřen.  

Dne 27. 12. 2022 bude místní knihovna uzavřena. 

Dne 23. 12. 2022 praktický lékař MUDr. Oldřich Víteček neordinuje. 

Dne 27. 12. 2022 dětský lékař MUDr. Jan Lebeda neordinuje.   

 

 

 

 
 

Ve smuteční síci bylo koncem listopadu nainstalováno nové ozvučení za cenu 79 800,00 Kč.  

V měsíci listopadu firma SILNICE.CZ provedla snížení obrubníku na ulici Hlavní  

u mostu přes strouhu naproti bytového domu č. 163. 

POPLATEK ZA ODPADY PRO ROK 2023  

Z důvodu skokového nárůstu cen elektrické energie, zemního plynu, pohonných hmot, 

nárůstu mzdových prostředků, zvyšování cen na skládkách, zvyšování nákladů  

na zpracování odpadů a z důvodu propadu cen druhotných surovin dojde v roce 2023 

ke zvýšení ceny za zajištění provozu systému odpadového hospodářství naší obce. Tato 

nepříznivá skutečnost je příčinou zvýšení poplatku za odpady na částku 600 Kč  

na osobu.  

Platební instrukce pro platbu bankovním převodem na účet obce: č. ú. 274901172/0300,  

variabilní symbol tvoří číslo popisné, rok 2023, počet osob, za které je poplatek placen 

(např. č. p. je 1, rok 2023, počet osob 4, variabilní symbol bude tedy 120234),  

do poznámky uveďte své příjmení a „odpady“, výše poplatku 600 Kč na poplatníka, 

splatnost poplatku od 1. února do 30. dubna 2023.  

V případě, že je poplatek hrazen na dvě poloviny, druhou část poplatku je nutné zaplatit 

do 30. září 2023.  

POPLATEK ZE PSŮ PRO ROK 2023  

Poplatek za jednoho psa na rok činí 150 Kč. Číslo účtu je stejné jako při úhradě odpadů. 

Splatnost poplatku od 1. února do 30. dubna 2023. Do poznámky uveďte své příjmení 

a „pes“.   

Poplatek za odpady i za psa lze zaplatit jednou transakcí, do poznámky uveďte své 

příjmení, „odpady a pes“.  

Platba v hotovosti na Obecním úřadě Štítina je možná v úředních dnech pondělí  

a středa od 8:00 do 12:00 hodin a od 13:00 do 17:00 hodin.  

 

 

 

 

 

 

 

Apelujeme na majitele psů v obci, aby při venčení svých domácích mazlíčků  

na společných pozemcích obce uklízeli jejich exkrementy.  

Žádáme majitele automobilů, aby neparkovali svá vozidla na komunikacích. 

Znemožňujete provádění zimní údržby. 
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         SVOZOVÝ KALENDÁŘ 2023 - OBEC ŠTÍTINA 

          

 

SMĚSNÝ KOMUNÁLNÍ ODPAD - sudý týden 

LEDEN   9.1. 23.1.     ČERVENEC 10.7. 24.7.   

ÚNOR 6.2. 20.2.       SRPEN 7.8. 21.8.   

BŘEZEN 6.3. 20.3.       ZÁŘÍ 4.9. 18.9.   

DUBEN 3.4. 17.4.       ŘÍJEN 2.10. 16.10. 30.10. 

KVĚTEN 1.5. 15.5. 29.5.     LISTOPAD 13.11. 27.11.   

ČERVEN 12.6. 26.6.       PROSINEC 11.12. SOBOTA 23.12. 

BIOODPAD - lichý týden 

LEDEN           ČERVENEC 3.7. 17.7. 31.7. 

ÚNOR           SRPEN 14.8. 28.8.   

BŘEZEN   27.3.       ZÁŘÍ 11.9. 25.9.   

DUBEN 

SOBOTA 

8.4. 24.4.     ŘÍJEN 9.10. 23.10.   

KVĚTEN 8.5. 22.5.       LISTOPAD 6.11. 20.11.   

ČERVEN 5.6. 19.6.       PROSINEC       

PLASTY, KOVY, TETRAPACK - žlutý pytel s potiskem Marius Pedersen 

LEDEN 3.1.         ČERVENEC 4.7.     

ÚNOR 7.2. 28.2.       SRPEN 1.8.     

BŘEZEN           ZÁŘÍ 5.9.     

DUBEN 5.4.         ŘÍJEN 3.10.     

KVĚTEN 2.5. 30.5.       LISTOPAD 1.11.     

ČERVEN           PROSINEC 5.12.     

PAPÍR - modrý pytel s potiskem Marius Pedersen 

LEDEN 17.1.         ČERVENEC 20.7.     

ÚNOR 13.2.         SRPEN 14.8.     

BŘEZEN 23.3.         ZÁŘÍ 13.9.     

DUBEN 26.4.         ŘÍJEN 18.10.     

KVĚTEN 22.5.         LISTOPAD 22.11.     

ČERVEN 21.6.         PROSINEC 14.12.     

VELKOOBJEMOVÝ A NEBEZPEČNÝ ODPAD, jedlé oleje, tuky - mobilní sběrna 

BŘEZEN 11.3.       ZÁŘÍ 23.9.   
                    

svoz komunálního, bio odpadu a pytlů probíhá od 5:00 do 22:00 hodin                                  
Případná změna svozového dne Vám bude v dostatečném předstihu oznámena. 

          
Marius Pedersen, a. s. 494 332 011 

Obec Štítina 553 677 111 
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ZE SPOLEČENSKÉHO ŽIVOTA  

                          NAŠI JUBILANTI 
Svá životní jubilea oslavili tito 

naši spoluobčané: 

        90 let   
    paní Jiřina Patalová 

            80 let 
   paní Ludmila Petrošová 

      paní Věra Šupíková   

paní Ludmila Havlíčková 

          pan Jiří Valenta 

         75 let 
    paní Anna Kaštovská 

     paní Jana Kaštovská 

  paní Zdeňka Valentová 

   paní Marie Richterová 

       pan Přemysl Zíka 

      pan Václav Střílka 

      pan Zdeněk Tichý 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                    

                         Všem oslavencům přejeme hodně zdraví, štěstí a spokojenosti.   

paní Jiřina Patalová 
pan Jiří Valenta 

paní Anna Kaštovská 
paní Ludmila Havlíčková 

paní Jana Kaštovská pan Václav Střílka paní Marie Richterová 
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CYKLISTICKÉ ULTRAMARATONY ANEB VZPOMÍNKY JIŘÍHO ZDRÁLKA 

V posledních letech jsem si oblíbil cyklistické závody, ve kterých se překonává velká 

vzdálenost mezi startem a cílem (1000 a více km), tzv. ultramaratony. Jede se bez podpory, 

po pevně stanovené trase, kterou nesmíte opustit, veškeré věci, které potřebujete, si veze 

každý sám. Po dobu závodu jste odkázán jen sám na sebe. Je to skvělé dobrodružství, dojde 

k vyčistění hlavy, ověření vlastních limitů. 

O letošních prázdninách jsem se počtvrté účastnil Metrostav handy cyklomaratonu v dresu 

Moravskoslezského kraje. Jedná se o nejdelší cyklistický ultramaraton v ČR. Měří 2222 km 

a stanovenou trasu je třeba zdolat v limitu 111 hodin, tedy zhruba za čtyři a půl dne. Jede  

se na silničních kolech, start i cíl jsou v Praze a během závodu se obkrouží celá republika. 

Závodili jsme v kategorii osmičlenných týmů, z důvodu covidu nás ale nakonec jelo sedm. 

Tým jsme si rozdělili na jednu čtyřčlennou skupinu a jednu trojici (v té jsem byl já). Jede  

se štafetovým způsobem, tzn., jeden cyklista jede po stanovené trase a po dvou hodinách jej 

vystřídá další závodník, který převezme tracker (sledovač polohy) a pokračuje dál. Od chvíle 

startu běží časomíra, která se zastaví až průjezdem v cíli. Jede se prostě za každého počasí, 

ve dne i v noci, v dešti i horku, naplno. Myšlenkou tohoto závodu je propojení světa 

handicapovaných a zdravých, zároveň každý tým na dálku podporuje člověka s handicapem 

(letos jsme jeli pro Janu, která je po úraze na kole upoutána na vozík). 

V kategorii osmičlenných letos závodilo 24 týmů. Konkurence byla mimořádná. Od první 

chvíle až do konce jsme makali opravdu až na hranu možného. Naše trojice měla vždycky 

před sebou cca 350 km dlouhou etapu, střídali jsme se po 50 kilometrech. Po odjetí 

následovala cca 12 hodinová pauza, ve které jela zbylá čtveřice závodníků našeho týmu. 

Hned první noc závodu jsme měli etapu v Krušných horách. V kopcích u Kraslic bylo  

8 stupňů, vytrvalý déšť kvalitní požitek z jízdy na kole ještě zintenzivnil. Z kola jsem slezl 

u Chebu a měl jsem toho tak akorát. Nejtěžší etapa závodu pro mě nastala třetí den, kdy jsem 

startoval ve dvě hodiny v noci a trasa, která vedla přes Vysočinu, byla neustále nahoru  

a dolů, na padesáti ujetých kilometrech jsem nastoupal skoro tisíc výškových metrů, což  

při průměrné rychlosti téměř 30km/h nebylo na hraně, ale už trochu za. Do cíle jsme nakonec 

dojeli po 75 hodinách na skvělém sedmém místě. Díky podpoře Moravskoslezského kraje 

jsme nakonec mohli předat naší patronce Janě krásný šek v hodnotě 30 000 Kč, peníze Jana 

použije na rehabilitace a zlepšení svého zdravotního stavu. 

V říjnu jsem se zúčastnil ještě závodu Atlas Mountain Race v Maroku. Je to nový závod, 

letos se jel teprve druhý ročník. Závod je dlouhý 1200 km, start je ve městě Marrákeš, cíl  

v Agadiru na jihu Maroka. Trasa vede pohořím Atlas a Antiatlas, úmyslně mimo civilizaci, 

pouští. Limit dojezdu do cíle je u tohoto závodu stanoven na osm dní, znamená to denně ujet 

minimálně 150 km, což není úplně velká porce, ale neznámé prostředí, hory a poušť, 

omezená možnost doplnit zásoby, vyžadují dobré plánování a rozložení sil. V těchto 

závodech se běžné omezuje spánek na minimum, prostě se pořád jenom jede. Každé 

zastavení oddaluje dojezd do cíle a prodlužuje závodní utrpení. 

Na závod jsem se přihlásil v červnu a od té doby jsem se nemohl dočkat startu. Ten se 

uskutečnil 1. října a sešlo se na něm více než 150 závodníků z celé Evropy, včetně sedmi 

Čechů. Hned první den jsem se držel plánu dojet na první záchytný bod, ten byl  

na 127. kilometru. Dostat se k němu ale nakonec stálo hodně sil, pořád se závodilo ve velkém 

tempu v nadmořské výšce okolo 1500 metrů. Večer jsem musel překonat nejvyšší bod 

závodu, sedlo ve výšce 2600 metrech nad mořem. Kromě vysoké nadmořské výšky mi dělala 
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problém bouřka, která se pořád honila okolo, neustálé blesky, ze kterých jsem v horách 

neměl dobrý pocit, a hlavně silný vítr, vytrvalý déšť a teplota lehce nad nulou. Několik 

závodníků si nahoře přivolávalo pomoc tlačítkem SOS na satelitním sledovači, který jsme 

měli kvůli bezpečnosti. 

Sedlo a nejvyšší bod se mi 

podařilo překonat po dvou 

hodinách tlačení kola  

v nesjízdném terénu. Kvůli 

dešti jsem neviděl skoro na 

krok, takže o jízdě nebyla 

řeč. Na první záchytný bod 

jsem se dostal úplně mokrý 

v půl jedenácté večer. Silné 

vzpomínky zůstanou. Dal 

jsem tříhodinový spánek  

a vyrazil dál, čekal mě 

skoro stokilometrový úsek 

bez civilizace, možnosti 

doplnit zásoby, jen v horách. Dopoledne jsem potkal jednoho z českých závodníků, který mi 

vyprávěl, jak v noci přišel o všechny věci. Trasa závodu vedla korytem vyschlé řeky, to se 

ale vlivem silného deště změnilo během pár minut v rozbouřenou řeku a závodník přišel  

o kolo, všechny doklady, oblečení – v ruce mu zůstal jen mobil. Málem se utopil. 

Druhý den byl celkově hodně náročný hlavně psychicky, ostatní závodníky jsem potkával 

jen výjimečně, pořád jsem jenom sledoval otáčení předního kola a snažil se dojet aspoň 

trochu do civilizace. Odpoledne jsem konečně začínal projíždět malými vesnicemi v horách, 

kde jsem byl pro místní děti doslova úkazem. Neustále si chtěly plácnout na pozdrav  

a při zastavení jsem musel odpovědět na tisíc zvídavých otázek (kolik stojí moje kolo, kolik 

stojí moje boty, kolik stojí brašna na kolo). Otázky, samé otázky. Šikovně uměly zatarasit 

cestu, takže pokud jsem chtěl jet dál, musel jsem použít univerzální platidlo – bonbony. 

Večer jsem konečně dojel na místní poměry k luxusní restauraci, vyjedl jsem jim celou 

kuchyň. V horách je možné sehnat jenom chleba se sardinkami a vaječnou omeletu. Po dvou 

dnech v Atlasu obojí chutná fantasticky. Bohužel se mi ozvalo moje, dnes už asi chronické, 

koleno. Vlivem špatného posedu na kole, který stále neumím vyřešit, se dostanu do stavu, 

kdy se do kolene neumím opřít a šlapání je vyloučeno. Bohužel to pro mě na 260. kilometru 

znamenalo odstoupení ze závodu. V té chvíli ale začala možná ještě větší výzva – dostat se 

po vlastní ose do Agadiru, který byl vzdálen 400 km po silnici. Marně jsem stopoval a prosil 

místní řidiče dodávek a náklaďáků. Pomohlo až vytažení silného argumentu - dvacetieurové 

bankovky. Nakonec mě řidič kamionu i s kolem zavezl do prvního většího města, ze kterého 

jsem pak skoro osm hodin jel autobusem do Agadiru. Pro místní jsem byl poměrně úkaz, 

špinavý a nemytý člověk s kolem s nimi tak často autobusem nejezdí. Dokonce jsem 

vysledoval, že si mě mezi sebou pojmenovali Evropan. 

V Maroku jsem nakonec strávil týden, v závodě necelé tři dny. Každý den na to vzpomínám, 

bylo to skvělé dobrodružství. Spaní v poušti, nedostatek jídla a vody, únava, třicetistupňová 

horka i zima a déšť. Viděl jsem neuvěřitelnou chudobu místních lidí, v horách toulavé psy, 

svéráznou likvidaci odpadků jejich zapálením…prostě Maroko je země kontrastů a člověk 

si tam uvědomí, v jakém přepychu ve skutečnosti žije.                          Jiří Zdrálek, archiv autora 
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PŘÍZNIVCI DOBRÉHO PIVA SE LETOS OPĚT DOČKALI 

Po roční pauze, která byla 

vynucená narozením hned dvou 

dětí našeho realizačního týmu,  

se 9. a 10. září brány štítinského 

pivovaru opět otevřely v prosto-

rách hasičského cvičiště.  

I přes nepřízeň počasí nás 

velký zájem občanů i přes-

polních návštěvníků utvrdil  

v přesvědčení, že se pivní 

slavnosti již nadobro staly 

součástí tradičního kultur-

ního života v naší obci. Letošní ročník se opět nesl v duchu vzpomínek na již 

neexistující pivovar, ale tentokrát se vzpomínky zhmotnily v podobě detailního modelu 

poslední podoby štítinského pivovaru. O jeho vznik a také dokonale připravené 

komentované exkurze se postarala paní Zdenka Tomková, za což jí ještě jednou celý 

realizační tým děkuje. Kulturní program byl dle zvyklostí velice bohatý a dle ohlasů 

návštěvníků bylo patrné, že všichni vystupující předvedli skvělá vystoupení. Pivní 

slavnosti jsou samozřejmě především oslavou chutného pěnivého moku, kterého jsme 

letos nachystali na 17 druhů včetně dvou degustačních vzorků od našich polských 

sousedů. K dobrému pivu se podávalo 

chutné jídlo našeho šéfkuchaře  

a vrcholem gurmánského zážitku se 

stal sobotní slavnostní oběd, kde jsme 

našim návštěvníkům zprostředkovali 

požitek z výborné lokální kombinace 

řemeslného pivovaru Rohan a jejich 

široko-daleko vyhlášených vepřových 

kolen, která jsou dle tajné receptury 

připravována v klasické peci. Co dodat  

na závěr? Na zdraví a na shledanou  

na dalších pivních slavnostech v roce 2023.                                                           
Za realizační tým Lukáš Pavelek, foto FCB 

PRVNÍ ROČNÍK GULÁŠFESTU MĚL OHLAS 

Dne 8. října 2022 se uskutečnil na hasičském hřišti (Kiosek u hasičů) štítinský 

Gulášfest. Nápad uspořádat Gulášfest se zrodil ve spolupráci nového spolku SASA 

(Stoklasa Tomáš, Adamčík Radek, Slanina Vojtěch, Adamčík Vojtěch pozn. redakce) a SDH 

Štítina. Soutěže se celkově zúčastnilo pět týmů, které bojovaly o to, aby se o jejich 

guláši mluvilo jako o tom nejlepším na Štítině. Týmů mělo být ještě o něco více, ale 
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někteří zájemci se bohužel nakonec nemohli zúčastnit. Celý průběh vaření guláše probíhal 

už od rána ve velice krásné a přátelské atmosféře a ranní přihlížející se vzrušením sledovali, 

co vše se soutěžícím schovává pod pokličkou. Největším milníkem akce se stal čas 13:00, 

kdy všechny týmy musely již mít uvařeno, a nastalo podávání gulášů. Nestačili jsme říct ani 

„g“ a guláše byly pryč. Přes dvě stovky degustačních porcí gulášů se „ztratilo“ za zhruba půl 

hodinu. Musíme konstatovat, že nás velice potěšil zájem o tuto akci. Zároveň je ale třeba 

dodat, že nás mrzí, pokud někdo neměl možnost výborné guláše ochutnat. Do příště můžeme 

slíbit, že se polepšíme, aby se na každého dostalo. Gulášfest 2022 ovládl tým hasičů (Jiří 

Bortel, Martin Rádek a Petr 

Šimeček), který si díky rozhod-

nutí návštěvníků odnesl zlatý 

pohár za nejlepší guláš. Ale ani 

ostatní týmy nevyšly naprázdno  

a každý z nich si odnesl krásný 

dárkový koš. Po celou dobu akce 

bylo také zajištěno občerstvení 

pro návštěvníky a atrakce pro děti 

(skákací hrad, střelba ze vzdu-

chovek, malování na obličej).  

Na závěr článku nezbývá nic 

jiného než poděkovat všem, kteří 

se na akci podíleli a samozřejmě 

také partnerům Gulášfestu – děkujeme! Můžeme slíbit, že se budeme v nejbližších 

měsících snažit o uspořádání dalších zajímavých akcí. 
             Za spolek SASA Vojtěch Adamčík, foto Lucie Kukelková 

ÚSPĚCHY NAŠICH HASIČŮ  

Jsme vicemistři, tuto krásnou větu jsme si 

mohli říct po skončení letošního ročníku 

Okresní ligy veteránů. Tento rok 

proběhlo celkem 8 soutěží, kde se mezi 

sebou utkalo 12 týmů v netradičním 

požárním útoku. Celkem naše sportovní 

družstvo získalo 79 bodů, kdy lepší byli 

jen muži z Kobeřic, kteří si připsali  

na své konto 86 bodů. I přes urputný 

finiš, kdy jsme z posledních 4 kol brali 3x 

první místo, jsme na nejvyšší příčku 

nedosáhli. Ovšem nikomu to nevadilo, 

protože tento sport dělá člověk pro radost 

a společné zážitky. Příští rok nás opět uvidíte na startovní čáře, kdy se opět utkáme  

o co nejlepší umístění v celkovém XII. ročníku.       Lukáš Holík, člen SDH, foto Martin Rádek   
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OCENĚNÝ PRINCIPÁL 

Na národní přehlídce Krakonošův divadelní 

podzim ve Vysokém nad Jizerou za komedii 

Fantastická žena získalo ŠAMU několik ocenění. 

Lenka Ferenz získala ocenění za nejlepší ženský 

herecký výkon a oba pánové Lukáš Vlček a Ondřej 

Benda obdrželi čestné uznání. Ovšem obrovskou 

radost a pýchu celého souboru si odvezl principál 

pan Václav Benda. 

Václav získal to největší ocenění Zlatý odznak 

J. K. Tyla a to za dlouholetou organizační, režijní  

i hereckou práci v ochotnickém divadle. Toto 

prestižní ocenění uděluje: Česká obec sokolská, 

Divadelní centrum Podbeskydí, Občanské sdružení 

divadelních ochotníků, Orel Česká republika, Svaz českých divadelních ochotníků, 

Skupina amatérských loutkařů SČDO a Volné sdružení východočeských divadelníků. 

Položila jsem Vaškovi pár otázek: 

Kdy ses začal věnovat ochotnickému divadlu? 

To už je dávno. V roce 1974 ještě jako student jsem byl obsazen do hry Noci  

na Zvíkově, kde jsem hrál trubadúra Reinmara. Pamětníci si určitě vzpomenou  

na nádhernou scénu, postavenou na zahradě Starého pivovaru. Režíroval to p. Josef 

Holeš a já dnes mohu říct, že to byl právě on, kdo mě k ochotnickému divadlu přivedl. 

V roce 1977 jsem se oženil, stavěl dům a narodily se nám tři děti. V té době jsem  

se věnoval jiným věcem než divadlu. K ochotnickému divadlu jsem se vrátil až v roce 

1990, až děti vyrostly, a já si řekl, že si s nimi zahraju pohádku Z pekla štěstí. To byla 

první hra, kterou jsem zároveň i režíroval. Ve hře hráli i dva staří čerti Zdeňa Adamčík 

a Karel Ulrich. A právě Karel Ulrich mě přivedl na myšlenku založit ochotnický 

soubor.  A již 6. ledna 1991 byla premiéra Neseriózní komedie. Následující rok byl 

rokem vzniku Štivadla. 

Jsi spíš herec nebo režisér? 

Režíroval jsem přibližně 15 her. Pokud režíruji, hraji jen menší role. Ono oboje nejde 

úplně dobře skloubit dohromady. Větší role jsem si zahrál, až když začal režírovat můj 

syn Ondřej. Za největší úspěch považuji, když hry, které jsem režíroval, postoupí do 

Vysokého nad Jizerou na Krakonošův divadelní podzim. Dvě hry, které jsem režíroval, 

postoupily až na Jiráskův Hronov. Za můj největší herecký výkon považuji roli 

v jednoaktovce Jmenuji se Herbert, za kterou jsme společně s Jarkou Baranovou 

obdrželi na Krakonošově divadelním podzimu cenu za vzájemnou souhru. 

Máš nějaký sen, co bys chtěl jako režisér nebo herec uskutečnit? 

Ano mám. Už delší dobu bych chtěl nastudovat hru se zpěvy, ale ne operu, něco 

moderního. Tak snad se to podaří. 

Děkuji moc za rozhovor a gratuluji ke krásnému ocenění. Přeji hodně životních, 

režijních a hereckých úspěchů, ať se sny splní.                          Michaela Kupková, foto autorka 
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ZA MYSLIVCE SE SLOUŽILA 

MŠE SVATÁ 

V neděli 23. října 2022 byla v kapli 

Božského srdce Páně v Nových Sedlicích 

sloužena mše svatá na počest svatého 

Huberta, patrona všech myslivců. Členové 

mysliveckého spolku Halovec se zasloužili 

o slavnostní vyzdobení kaple. Přítomní, 

kromě skoleného divočáka, mohli v průběhu 

mše obdivovat krásné hlasy smíšeného 

pěveckého sboru a trubače z Dolního 

Benešova. Slavnostní dopoledne bylo 

zakončeno setkáním na chatě Halovec, 

kterého se kromě členů zúčastnili také 

přátelé a zástupci obcí Štítina a Nových Sedlic.                             Martina Slaninová, foto autorka 

53. PLUK MÁ NOVÉHO VELITELE  

Dne 26. října 2022 se na Horním 

náměstí v Opavě uskutečnil slavnostní 

nástup u příležitosti oslav Dne vzniku 

samostatného československého státu, 

při kterém zároveň proběhlo předání  

a převzetí funkce velitele 53. pluku 

průzkumu a elektronického boje generála 

Heliodora Píky. Mezi významnými hosty 

nechyběl velitel Pozemních sil, generál-

major Ing. Ladislav Jung. Ke slavnostnímu 

ceremoniálu, kterému přihlížela celá široká 

veřejnost, byli pozváni také zástupci naší 

obce, Ing. Radek Malohlava a Mgr. 

Daniel Matyášek. Celý ceremoniál byl 

doprovázen nezbytnými vojenskými poctami. Pro přihlížející Opavany byly také připraveny 

ukázky výstroje a výzbroje techniky 53. pluku průzkumu a elektronického boje, které 

obohatily celý program. V hlavní části slavnostního nástupu předal stávající velitel pluku, 

pan plukovník gšt. Ing. Pavel Andráško, bojový prapor nově nastupujícímu veliteli 53. pluku 

průzkumu a elektronického boje, panu plukovníku gšt. Ing. Petru Molinskému, jenž byl 

oficiálně ustanoven do funkce velitele 53. pluku průzkumu a elektronického boje dnem 

1. 11. 2022. Při této příležitosti byl za dlouhodobou spolupráci s 53. plukem oceněn také starosta 

obce, Ing. Radek Malohlava, III. stupněm pamětního odznaku generála Heliodora Píky 53. pluku 

průzkumu a elektronického boje. Plukovník gšt. Ing. Pavel Andráško tímto slavnostním aktem ukončil 

svou téměř třicetičtyřletou kariéru v ozbrojených složkách Armády České republiky. Tímto bych mu 

chtěl poděkovat za dosavadní spolupráci s naší školou a obcí a popřát mu mnoho štěstí  

a úspěchů v další životní etapě. Těšíme se na další spolupráci s novým velitelem, plukovníkem  

gšt. Ing. Petrem Molinským, a věříme, že nastavený partnerský vztah bude nadále udržován  

k oboustranné spokojenosti.                                           Mgr. Daniel Matyášek, foto archiv Armády ČR 
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LAMPIONOVÝ PRŮVOD  

 

Ke dni vzniku samostatného Československa uspořádala obec lampionový průvod.  

Od obecního úřadu jsme se vypravili na hřbitov, kde před památníkem obětí druhé světové 

války zazpívaly za doprovodu kytary děti z mateřské školy českou národní hymnu.  
                                                                                                         Martina Slaninová, foto Radek Malohlava 

HALOWEEN VE VELKÉM STYLU 

Prvního listopadu oslavila Štítina na hasičském hřišti Halloween. Už u vstupu na vás dýchla 

atmosféra tradičního keltského svátku. První zastávka návštěvníků směřovala ke stánku 

s občerstvením, který pohladil chuťové pohárky všech přítomných. Poté následovala pomyslná 

projížďka celým světem, kde děti na různých stanovištích okusily tradice oslav Halloweenu 

různých států. Zážitkem byla stezka odvahy, která mě natolik zasáhla, že usínám s rozsvícenou 

lampičkou. Vyvrcholením večerního programu byl strašidelný tanec žáků ZŠ s klubem rodičů 

a ohnivá show. A v jakém duchu se ponese příští Halloween? Na to si budeme muset zase rok 

počkat.                                                                                          Klára Rádková, foto archiv ZŠ   
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KATARINSKÁ ZELŇAČKA SE  

I LETOS VYVEDLA 

Mezi akce, které na podzim pořádá 

restaurace Tatranka, již neodmyslitelně 

patří Katarinská zelňačka. V letošním 

roce se vaření zúčastnilo pět týmů. Vaření 

bylo odstartováno v 15 hodin. O nejlepší 

zelňačce rozhodovali hosté. Již tři hodiny 

poté přítomní znali vítěze. Největší počet 

hlasů získal tým Rybáři. Po vyhlášení 

vítězů se zpívalo a bavilo u kytar za dopro-

vodu Mirka Jakoubka a Franty Škrabáka. 
                      Michaela Malohlavová, foto autorka 

 

NÁVŠTĚVA SENIORŮ V NAŠÍ MÍSTNÍ 

KAPLIČCE 

Skřítci nezahálí ani před Vánocemi. Povedlo 

se nám domluvit setkání babiček z Domova 

Bílá Opava s dobrovolníky ze Štítiny, kteří  

po celý rok pečují o kapli svaté Maří 

Magdalény. Nadšení z prohlídky kapličky 

bylo veliké a dojemné. Setkání umocnily písně 

a společná modlitba. Babičky byly obdarované 

obrázky od dětí z mateřské školy ve Štítině. 

Poté pro ně TJ Tatran nechal v restauraci 

Tatranka připravit občerstvení. Všem, kteří  

se zapojili, děkujeme.        
                      Michaela Malohlavová, foto archiv Skřítků 

 

ROZSVÍCENÍ OBECNÍHO VÁNOČNÍHO STROMU 

První adventní neděli uspořádala obec ve spolupráci s hasičkami, Mládenci, SASA, 

Klubem žen a Sdružením rodičů a přátel školy obecní rozsvícení vánočního stromu. 

Příjemné odpoledne doprovodil zpěv koled žáků základní školy pod vedením paní učitelky 

Zuzany Řimákové a paní učitelky Zuzany Klimešové. Zpěváčků se sešlo na čtyřicet. 

Národopisný soubor Bejatka se představil s pásmem Chodžimy po koledže. Poprvé 

jsme také měli možnost vyzkoušet nově zakoupené ozvučení a i přes počáteční obavy, 
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zda vše bude dobře slyšet, zda 

při zpěvu nebude znít pískot, 

všechno klaplo na jedničku. 

Po společném odpočítávání se 

přesně v 17 hodin rozzářil náš 

obecní vánoční strom. Je 

opravdu krásný a hlavně náš 

park zdobí po celý rok. 

Samotný okamžik, kdy se 

strom rozzářil, byl umocněn 

hrou vánočních koled  

na trubku v podání pana 

Marka Steyera ze Suchých 

Lazců.  

Po celé odpoledne si děti mohly 

u andělské pošty napsat dopis 

Ježíškovi a věřme, že se jim 

splní všechna jejich přání.  

Za pořadatele mi dovolte 

poděkovat všem, kteří se na 

akci podíleli a návštěvníkům za 

hojnou účast.  Závěrem chci 

všem popřát poklidný adventní čas a nadcházející vánoční svátky plné zdraví, lásky, smíchu 

a šťastných chvil.                                Martina Slaninová, foto Radek Malohlava, Martina Klimešová 
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Z ČINNOSTI KLUBU ŽEN 

V pátek 2. září jsme uspořádaly výlet do Hlučína. 

Jely jsme vlakem do Děhylova a pak autobusem 

do Hlučína. Zašly jsme do zámeckého muzea, kde 

se nás ujal pracovník muzea pan Jiří Neminář. 

Promítl nám velmi působivý film o historii 

Hlučínska ve 20. století, pak jsme si prohlédly stálou 

expozici „Kdo jsou lidé na Hlučínsku“. Bylo to 

zajímavé, všem doporučujeme. S panem průvodcem 

jsme si také prohlédly kostel sv. Jana Křtitele  

a zbytky městských hradeb. Ve středu 21. září 

jsme tradičně pozvaly i ženy z Nových Sedlic na hřiště Tatranu na turnaj v kuželkách. 

Kdo byl schopen, hrál, ostatní jsme povzbuzovaly a dobře se bavily. I když vyhrály 

sedlické Babky žabky, o výhru (štangle salámu) jsme se podělily všechny. V listopadu 

jsme 2x vyjely za kulturou – a to do divadla Antonína Dvořáka do Ostravy na činohru 

Bouřlivá plavba a do Slezského divadla v Opavě 

na muzikál Funny Girl. Jela s námi i řada 

nečlenů. Dopravu autobusy hradil OÚ, za což 

děkujeme. Napekly jsme perníčky, které byly 

rozdány dětem u rozsvěcování obecního 

vánočního stromu. Společně jsme se setkaly  

v pátek 2. prosince na Mikulášském posezení  

v budově ZŠ. O dobrou zábavu se postarala naše 

zasloužilá členka paní Jiřina Patalová 

vyprávěním o svém životě a hrou na housle 

Emička Steuerová. Zazpívaly jsme si koledy a 

rozdaly dárečky, které jsme si pro své kamarádky připravily. Potěšila nás návštěva 

vedení obce. Děkujeme panu řediteli a personálu školy za vstřícnost při organizaci. 

Zveme do našich řad i další ženy naší obce.                        
                                                       Za Klub žen Štítina Marie Dominiková, foto Anna Koníková, Martina Slaninová 

 

MLÁDENECKÝ JEŽÍŠEK 

LETOS OPĚT ZAVÍTAL DO 

MATEŘSKÉ ŠKOLY VE 

ŠTÍTINĚ 

Mládenci děkují všem, kteří 

nákupem jejich punče na akci 

Rozsvícení vánočního stromu 

přispěli k finančnímu zisku  

na nákup dárků pro děti z naší 

školky.                       zdroj a foto FCB 
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BEZPEČNOST NADE VŠE 

Tímto krátkým článkem 

apelujeme na rodiče, aby svým 

dítkám častěji připomínali, jak 

se správně přechází přes 

přechod pro chodce. Občas 

zažíváme perné chvilky s dětmi 

na kole, které bohužel neví, že  

z něj musí sesednout, chtějí-li se 

dostat na druhou stranu. Některé 

děti pohybující se na odrá-

žedlech neposlechnou ani své 

maminky. Dalším nešvarem je 

skateboard. Skateboard je velmi 

nebezpečný v okamžiku, kdy 

dítě vyrazí pro svůj skateboard 

na cestu před právě projíždějící vozidlo… 

Těší nás, že se setkáváme i s ukázněnými dětmi, které moc dobře ví, jak se jako 

účastníci silničního provozu správně chovat. To je potom radost takové děti převádět.  

Velmi milým překvapením se pro nás stal konec letošního školního roku, kdy nám děti 

za převádění přes silnici poděkovaly. Nyní, v adventní době, přišlo další milé 

překvapení. Dostali jsme od dětí přáníčka k adventu, což nám oběma vehnalo slzy  

do očí. Moc děkujeme. Přejeme všem chodcům šťastnou cestu do školky a školy, 

hlavně bez nehod, poklidný adventní čas a krásné vánoční svátky. Těšíme se na vás 

každé ráno.                                                                                                        Petra a Pepa 

 

50 LET NÁRODOPISNÉHO SOUBORU BEJATKA  

Milí spoluobčané! V příštím roce 2023 oslaví náš soubor 

Bejatka 50 let od svého vzniku. Chtěli bychom toto nádherné 

výročí oslavit větším počtem akcí pro Vás, naše nejvěrnější 

diváky a posluchače. A začneme hned po Novém roce.  

V neděli 8. ledna v 15 hodin jste srdečně zváni do sálu ZŠ  

ve Štítině, kde jsme spolu s Malými Bejatkami a žáky 

mateřské školy připravili Tříkrálové odpoledne. Program 

bude ryze vánoční a zakončen prodejem nástěnného 

kalendáře s fotkami souboru. Další vystoupení pro Vás 

připravujeme na sobotu 25. března pod tradičním názvem 

Před sušedovym zeleny ořech. Moc se na Vás těšíme a rádi Vás uvidíme i na dalších 

akcích, o kterých Vás budeme včas informovat. A jelikož se blíží svátky vánoční, 

chtěla bych Vám jménem celého souboru Bejatka popřát, abyste je prožili v klidu, 

pohodě a spokojenosti, a štědrý večer ať je plný radostného očekávání a šťastných 

okamžiků. Do nového roku Vám popřeji až 8. ledna, protože se jistě všichni uvidíme. 
                                                                       Zuzana Halšková, vedoucí souboru, foto archiv souboru 
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SKŘÍTCI NA MIKULÁŠE NADĚLOVALI 

Skřítci ve spolupráci s TJ Tatran Štítina 

uspořádali na hřišti pro děti Mikulášskou nadílku. 

Výtěžek z této charitativní akce poputuje na 

nákup dárečků do domovů pro seniory. Souběžně 

s touto akcí chodili po naší obci Mikuláš, čert  

a andělé, které si mohli do svých domovů rodiče 

pozvat. I z této akce je výtěžek určen na dárečky 

do domova pro seniory. Moc děkujeme našim 

kolegům Adéle, Monice, Tereze, Tomášovi  

a Petrovi, kteří nám pomáhají rozzářit úsměvy 

seniorů.       
                  Za Skřítky Michaela Malohlavová, foto archiv Skřítků 

ZE SPORTU 

HODNOCENÍ PODZIMNÍ ČÁSTI SOUTĚŽNÍHO ROČNÍKU  2022/2023 

Mistrovským utkáním mužů v sobotu 5. 11. 2022 byla zakončena ve fotbalovém oddíle TJ 

Tatran Štítina podzimní část soutěžního ročníku 2022/2023. Do Okresního přeboru, řízeného 

Okresním fotbalovým svazem v Opavě, měl oddíl kopané přihlášena tři družstva: 

 mužstvo mužů 

 mužstvo starší přípravky (roč. nar. 2012 a mladší) 

 mužstvo mladší přípravky (roč. nar. 2014 a mladší) 

 

Mužstvo mužů: 

Pod vedením trenéra Vratislava Maisla si mužstvo v podzimní části nevedlo vůbec špatně. 

Ze třinácti odehraných utkání 8x zvítězilo, 1x remizovalo a 4x utrpělo porážku. Mezi 

porážky patří i kontumační výsledek 3:0 ve prospěch Litultovic, kdy soupeř, přes naši snahu 

o odložení zápasu z důvodu vysoké nemocnosti a nabídnutého náhradního termínu, toto 

neakceptoval.  S 25-ti body a skórem 26:17 obsazuje mužstvo mužů velice pěkné čtvrté 

místo. Na vedoucí tým TJ Sokol Vřesina mu schází 7 bodů. Jsme velice rádi, že v mužstvu 

pravidelně nastupuje Ondřej Kurka, který s fotbalem začínal v našem oddíle. Bohužel další 

hráči – Filip Graf a Vojtěch Tomáško, jejichž první fotbalové kroky začaly rovněž v našem 

oddíle, jsou dlouhodobě zranění. 
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Starší přípravka: 

Trenéři Radek Machold a Jiří Grussmann začali pro podzimní část soutěžního ročníku 

vytvářet novou skladbu mužstva. Dva hráči základního minulého kádru Jonáš Bubela  

a Tobiáš Němec skončili s aktivní činností a Ondřej Hochgesandt přestoupil do MFK 

Kravaře. Mužstvo se však podařilo vhodně doplnit a noví hráči, zejména Ondřej Bittner, 

Viktor a Marek Halškovi a Matyáš Holuša, byli vedle stávajícího hráčského kádru, pro 

mužstvo přínosem. Po remízovém vstupu do soutěže v utkání proti Štěpánkovicím 3:3, kdy 

do této mužstvo vstoupilo bez větší přípravy a přípravných zápasů, se tým zápas od zápasu 

zlepšoval. Velice pěkná utkání byla sehrána proti MFK Kravaře a SFC Opava. Proti 

Kravařím mužstvo remizovalo 4:4, když už vedlo 4:1 a Opavě, která je tvořená výběrem 

hráčů z okresu, podlehlo po nadstandartním výkonu 4:2. Právě za těmito mužstvy s 23-mi 

body a skórem 86:19 obsazuje naše starší přípravka v tabulce velice pěkné třetí místo 

z počtu 10-ti účastníků soutěže. Mimo již uvedená utkání ve zbývajících zvítězila. Na druhé 

Kravaře jí schází dva body a na doposud neporaženou Opavu 7 bodů. 

Mladší přípravka: 

Po roce příprav, kdy mužstvo 

sehrávalo pouze přípravné zápasy, se 

trenérům Marceli  Černekovi a Janu 

Kadulovi podařilo vytvořit poměrně 

silný tým, tvořený zejména hráči 

ročníku narození 2014. Důkazem 

toho je první místo v tabulce  

z devíti účastníků. Mužstvo 

doposud v soutěži neutržilo 

porážku a s 27-mi body a skórem 

86:28 jednoznačně v tabulce 

panuje. Některá utkání, zejména to 

poslední v Oldřišově, kdy mužstvo 

k zápasu odjíždělo v oslabené 

sestavě bez dvou hráčů základní 

sestavy a minimálním počtem 

hráčů, byla nervy drásající. 

Mimo týmy přihlášených do soutěží pod hlavičkou TJ Tatran Štítina je pro nás potěšitelné, 

že ve společném družstvu mladších žáků, pod hlavičkou FK Sokol Mokré Lazce, hraje  

za toto mužstvo našich 5 hráčů. Bohužel při nedostatku hráčů ročníku narození 2010 a 2011 

jsme nebyli schopni samostatné mužstvo vytvořit. Z iniciativy našeho oddílu a oddílu TJ Háj  

ve Slezsku bylo vytvořeno regionální dorostenecké mužstvo, které je do Okresního přeboru 

přihlášeno pod hlavičkou TJ Háj ve Slezsku. V tomto mužstvu, které je tvořeno hráči z Háje 

ve Slezsku a blízkého okolí, máme celkem 8 hráčů. Tito hráči mohou do budoucna posílit 

naše mužstvo mužů. 

V současné době je ve fotbalovém dění, mimo probíhajícího mistrovství světa, fotbalová 

zimní přestávka. Mužstvo mužů začalo s přípravou 17. 11. 2022. Naše mládežnická mužstva 

s minimální přestávkou pokračují v podstatě nepřetržitě. Mimo pravidelných tréninků 

v tělocvičně ZŠ gen. H. Píky a MŠ ve Štítině jsou pro ně organizované halové přátelské 

zápasy a halové turnaje.                                                Jindřich Sosna, šéftrenér, foto archiv TJ Tatran 
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MLÁDEŽNICKÉ FOTBALOVÉ TURNAJE 

Nedílnou součástí fotbalového dění v TJ Tatran Štítina jsou mládežnické turnaje. Na podzim 

letošního roku byly zorganizované dva venkovní turnaje ve sportovním areálu TJ. Oba 

turnaje byly organizované jako souběh dvou turnajů pro různé věkové kategorie a hrály se 

dvoukolovým systémem, s délkou jednoho zápasu 15 minut. 

X. ročník turnaje „O pohár Jana Hajdra“ 

Benjamínci 

Turnaje se v sobotu 24. 9. 2022 zúčastnila mužstva TJ Sokol Slavkov, SK Bohuslavice, FK 

Bolatice a náš tým benjamínků. 

Složení našeho mužstva: Petr Ondra, Rozálie Bartošková, Laila Saleem, Štěpán Beneš, Tomáš Beilner, 

Jakub Kaštovský, Václav Gaideczka, Viktor Steuer, Filip Stoklasa, realizační tým Marcel Černek, Jan Kadula. 
Naši benjamínci hráli pospolu teprve několik týdnů a na jejich hře to bylo dost znát. Nevyšel 

jim první zápas, ale pak se již zlepšovali od zápasu k zápasu. Přes jejich velkou snahu  

a bojovnost získali v turnaji pouze dva body za dvě remízová utkání, v ostatních prohráli. 

Celkem vstřelili 4 branky a inkasovali 15. V turnaji obsadili čtvrté místo. Druhá příčka  

za vítěznými Bolaticemi patřila Slavkovu a třetí Bohuslavicím. 

Starší přípravka 

Vedle našeho mužstva se turnaje zúčastnily týmy TJ Sokol Kozmice, FK Kylešovice a SC 

Pustá Polom. 
Složení našeho mužstva:  Viktor Halška. Eduard Miketa, Šimon Šuráň, Adam Machold, Petr Strohalm, Marek 

Halška, Ondřej Bittner, Mikuláš Procházka, Filip Dubný, Jan Gaideczka, realizační tým Radek Machold, Jiří 

Grussmann. 

Mužstvo starší přípravky, i když doznalo značných změn, se v turnaji představilo v dobrém 

světle. Mimo prvního utkání, kde si vybralo svou slabší chvilku a utkání skončilo 

nerozhodným výsledkem, ve všech ostatních zvítězilo. Získalo celkem 16 bodů se skórem 

26:3 a právem obsadilo první místo. Na druhém místě se umístilo mužstvo Kylešovic, třetí 

příčka patřila Pusté Polomi a čtvrtá Kozmicím. 

IX. ročník turnaje „Tatranek Cup“ 

Mladší žáci:  

V této kategorii přijala pozvání mužstva SFC Opava-dívky, SK Moravan Oldřišov, TJ Sokol 

Skřípov a sdružené mužstvo Štítiny a Mokrých Lazců.   
Složení mužstva Štítiny a Mokrých 

Lazců: Viktor Halška (Štítina), Jan 

Miketa (Štítina), Václav Seidl (Štítina), 

Ondřej Kadula (Štítina), Matěj 

Grundza (Štítina), Martin Stránský 

(Štítina), Vojtěch Stibor, Tomáš 

Kubín, Václav Hájek, Tobiáš Volný, 

Adam Mellar, Johan Halfar, realizační 

tým Přemysl Ulrich, Aleš Volný. 

V prvním kole ani jedno 

mužstvo nezískalo plný počet 

bodů. Nejlépe si vedlo sdružené 

mužstvo Štítiny a Mokrých 

Lazců a mužstvo Oldřišova. 

Mezi těmito týmy se rozhodovalo o vítězi turnaje. Jejich vzájemný duel ve druhém kole 
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jednoznačně vyzněl ve prospěch sdruženého mužstva Štítiny a Mokrých Lazců, o vítězi bylo 

rozhodnuto. Sdružené mužstvo obsadilo první místo. Získalo 16 bodů, skóre 17:5.  

Za druhým Oldřišovem skončil na třetím místě tým Skřípova a čtvrtá příčka patřila dívkám 

SFC Opava. Tým dívek zanechal na turnaji dobrý dojem a byl zpestřením celého turnaje 

mladších žáků.  

Mladší přípravka 

Sobotního turnaje se 8. 10. 2022 zúčastnila mužstva TJ Sokol Holasovice, TJ Sokol 

Chvalíkovice, TJ Vřesina a  naše mužstvo mladší přípravky.  
Složení našeho mužstva: Nikolas Sonjarič, Patrik Černek, Mikuláš Procházka, Tomáš Pawlorek, Kristián Čermín, 

Marek Halška, Tobiáš Beilner, Jakub Kaštovský, Ondřej Binar, David Ježík, Štěpán Beneš, realizační tým Marcel 

Černek, Jan Kadula. 

Po prvním kole se ukázalo, že o prvenství budou bojovat mužstva Chvalíkovic a Štítiny.  

Jejich vzájemný duel ve druhém kole měl rozhodnout o vítězi turnaje. V zajímavém  

a bojovném utkání vždy o jednu branku vedl tým Chvalíkovic a mužstvo Štítiny dotahovalo. 

Utkání nakonec skončilo smírně remízou a vítězem turnaje se stalo mužstvo Chvalíkovic. 

Naše mužstvo skončilo na druhém místě se 13-ti body a skórem 24:8. Třetí skončil tým 

Holasovic a čtvrtá příčka patří mužstvu Vřesiny. 

V období zimní fotbalové přestávky jsou organizované halové turnaje v tělocvičně základní 

školy. První z nich proběhl v sobotu 3. 12. 2022 pod názvem „Možná přijde i Mikuláš“. Byl 

zorganizován pro kategorii benjamínků, roč. nar. 2015 a mladší a zúčastnila se ho, mimo 

našeho týmu, mužstva SK Bohuslavice, FK Sokol Mokré Lazce a TJ Vřesina, Hrálo se 

dvoukolovým systémem s délkou jednoho zápasu 15 minut na branky rozměrů 3x2 m. 
Složení našeho mužsta: Václav Gaidezska, Tomáš Kadula, Matyáš Vavrla, Matěj Holeš, Viktor Steuer, Filip 

Stoklasa, Štěpán Beneš, Ondřej Binar, Antonín Hlavica, Patrik Černek, David Ježík, realizační tým Marcel Černek, 

Jan Kadula. 

Turnaj přinesl vyrovnané a bojovné zápasy, i když někdy ještě převládala taktika kde míč, 

tam všichni. Prvním kolem prošli bez porážky malí fotbalisté TJ Vřesiny. V cestě  

za prvenstvím se jim mohl postavit náš tým benjamínků ve druhém vzájemném střetnutí.   

V dramatickém utkání se malí fotbalisté Vřesiny ujali vedení krásnou ránou pod břevno. 

Našemu týmu se podařilo záhy vyrovnat. Vytvořil si několik vyložených brankových 

příležitostí, ale bez gólového efektu. Utkání skončilo nerozhodným výsledkem, což 

v konečném účtování rozhodlo o prvenství v turnaji mužstva Vřesiny a druhém místě 

našich malých fotbalistů. Ti získali celkem 13 bodů se skórem 15:6. Třetí příčku obsadilo 

mužstvo Mokrých Lazců a čtvrté místo patří Bohuslavicím.  Jindřich Sosna, foto archiv TJ Tatran 
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Charita Hrabyně hledá v obci Štítina koordinátora Tříkrálové sbírky. Tel. 553 775 370 

nebo 731 625 640. 
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Tříkrálová sbírka 2023 proběhne ve dnech  

od 1. do 15. ledna 2023. Občané mohou přispívat  

do pokladniček umístěných v kanceláři Obecního 

úřadu Štítina a Poště Štítina. 

             Každá koruna pomáhá.  

Jsme vděční všem, kteří s námi na přípravě akce 

spolupracují. Také díky Vám můžeme plnit naše 

hlavní poslání – pomoc potřebným.  

Výtěžek Tříkrálové sbírky 2023 bude určen na rozvoj komunitních, duchovních  

a pracovních aktivit, podporu chráněných dílen, sociálního podniku a integrace osob 

se zdravotním znevýhodněním.         S přáním všeho dobrého František Horsák, ředitel Charity Hrabyně 

                               PLÁNOVANÉ  KULTURNÍ A SPORTOVNÍ AKCE 

22. 12. 2022         Zpívání u stromečku - parčík 

                                 Od 17 hodin bude k dispozici Betlémské světlo a jmelí   

23. 12. 2022         Volání na Ježíška - restaurace Tatranka od 16 hodin 

  8. 1. 2023           Tříkrálové odpoledne - sál ZŠ 

14. 1. 2023           Turnaj „O pohár ředitele školy“ - mladší žáci – tělocvična ZŠ 

28. 1. 2023           Turnaj „Tatranek CUP“ - mladší přípravka – tělocvična ZŠ  

  4. 2. 2023           Mládenecký ples - sál ZŠ 

11. 2. 2023           Turnaj „O pohár gen. řed. ISMM“ mladší přípravka - tělocvična 

18. 2. 2023           Turnaj „ O pohár Obce Štítiny“ starší přípravka – tělocvična ZŠ 

4. 3. 2023             Pochování basy – sál ZŠ 

11. 3. 2023           Turnaj fotbalových nadějí – benjamínci – tělocvična ZŠ 

25. 3. 2023           Turnaj „Tatranek Cup“ – starší přípravka – tělocvična ZŠ 

                             Před sušedovym zeleny ořech - sál ZŠ   
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